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Le président: Le vote sur les motions aura lieu ultérieurement. La discussion est close.

Over de moties zal later worden gestemd. De bespreking is gesloten.

02 Vraag van mevrouw Greet van Gool aan de staatssecretaris voor Arbeidsorganisatie en Welzijn 
op het werk, toegevoegd aan de minister van Werk en Pensioenen over "de veiligheid van
werknemers in de (petro)chemische en petroleumbedrijven" (nr. 475)
02 Question de Mme Greet van Gool à la secrétaire d'Etat à l'Organisation du travail et au Bien-être
au travail, adjointe au ministre de l'Emploi et des Pensions sur "la sécurité des travailleurs dans les 
entreprises (pétro)chimiques et pétrolières" n° 475)

02.01 Greet van Gool (sp.a-spirit): Mevrouw de staatssecretaris, op 
20 oktober heeft het ABVV regio Antwerpen actie gevoerd voor meer 
veiligheid in de petrochemische bedrijven en petroleumbedrijven in
Antwerpen. Die actie had vooral tot doel de werknemers te informeren 
over hun veiligheid, maar er is ook gewezen op een aantal knelpunten, 
zoals het gebrek aan correct cijfermateriaal omdat werkgevers enkel 
verplicht zijn cijfers over de arbeidsongevallen bij te houden over de 
eigen werknemers, niet over de werknemers van onderaannemers noch 
over uitzendkrachten.

Een ander knelpunt is de afwezigheid van extra veiligheidsmaatregelen 
voor werknemers van onderaannemers en voor uitzendkrachten die in 
aanraking komen met gevaarlijke stoffen. Een derde knelpunt is het 
gebrek aan gestructureerd overleg tussen de
veiligheidsverantwoordelijke en de leden van het comité voor preventie, 
bescherming en welzijn. Een vierde knelpunt is het gebrek aan
gelijkvormigheid in de veiligheidsprocedures van de verschillende
ondernemingen. U hebt die knelpunten ook bezorgd gekregen. Graag 
vernam ik van u wat u met betrekking tot die verschillende domeinen 
zult ondernemen om daadwerkelijk tot meer veiligheid te komen in de 
betrokken sectoren.

02.01  Greet van Gool (sp.a-
spirit): Le 20 octobre dernier, la
FGTB d'Anvers a mené une action 
pour davantage de sécurité dans
les sociétés pétrochimiques et
pétrolières anversoises. Le
syndicat a attiré l'attention sur
plusieurs problèmes. C'est ainsi
que l'on ne dispose pas de
données chiffrées correctes, les
employeurs ne devant pas tenir un 
registre des accidents de travail
des intérimaires et des travailleurs 
des entreprises de sous-traitance.
Il n'existe pas de mesures de
sécurité pour les travailleurs des
entreprises de sous-traitance et les 
intérimaires qui manipulent des
substances dangereuses. Il n'y a
pas de concertation structurée
entre les responsables de la
sécurité et le comité pour la
prévention, la sécurité et le bien-
être au travail. Enfin, les
procédures en matière de sécurité 
varient d'une entreprise à l'autre.

Quelles mesures la secrétaire
d'Etat a-t-elle l'intention de prendre 
pour  accroître la sécurité?

02.02 Staatssecretaris Kathleen Van Brempt: Mevrouw Van Gool, 
zoals u weet heb ik dezelfde dag de vakbond ontvangen in Antwerpen 
samen met een aantal mensen van mijn inspectiedienst. Ik vind het 
belangrijk om te benadrukken dat de mensen van de inspectiedienst 
erbij waren om mee te luisteren. De bedoeling van dat onderhoud was
vooral te luisteren naar een aantal bekommernissen en een aantal 
pistes al enigszins te exploreren. Dat wil ik ook naar aanleiding van uw 
vragen even doen omdat ik zelf nog niet helemaal weet welke weg wij 
het beste opgaan. Ik wil u absoluut danken voor de vraag, want het is 
belangrijk om daarover een goed debat te kunnen opstarten.

Ten eerste, wat de cijfers betreft klopt het dat de werkgever eigenlijk 
alleen cijfers heeft van de arbeidsongevallen van de eigen werknemers. 
Tenzij hij het zelf organiseert, op vrijwillige basis, heeft hij geen zicht op 
de cijfers van de onderaannemers. Ik vind dat we een piste moeten 
zoeken om dit verbeteren. We moeten nagaan of we verder kunnen 
gaan en dit zelfs deels kunnen verplichten. Ik plaats hier uitdrukkelijk 
een vraag bij omdat er ook een aantal nadelen aan verbonden is. We 

02.02  Kathleen Van Brempt,
secrétaire d'état: J'ignore encore
moi-même quelles initiatives
prendre exactement.

Des données chiffrées correctes
font en effet défaut. Je vais vérifier 
comment il serait possible d'obtenir 
des données plus correctes. Peut-
être devons-nous contraindre les
employeurs à consigner également 
les accidents impliquant des
travailleurs des entreprises de
sous-traitance. Cette démarche est 
assurément intéressante pour les 
grosses sociétés avec de
nombreux sous-traitants et pour de 
grands marchés. Mais faut-il
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moeten heel erg oppassen dat we niet iets gaan opleggen dat eigenlijk 
weinig effect heeft. Het klopt dat dit bijzonder interessant zou zijn als 
men spreekt over grote bedrijven met veel onderaannemers en grote 
opdrachten. Ik verwijs dan heel specifiek naar de shut downs van
bedrijven, waar ook de actie over ging. Men legt een heel bedrijf plat 
voor een onderhoud van weken. Men kan dan nagaan wat er in die 
weken gebeurt, welke ongevallen er zijn, wat de gevaarlijke situaties 
zijn en welke soorten ongevallen zich voordoen. Dat zou bijzonder
interessant zijn. Ik heb er echter vragen bij om dit op te leggen aan de 
hele sector en voor alles wat te maken heeft met onderaanneming. Een 
werk in onderaanneming kan immers ook maar één dag duren en het 
kan zijn dat men pas de week daarop merkt dat men ergens last van 
heeft.

Dat moeten we eens goed bekijken. Wat ik wel absoluut wens te doen 
– dat staat ook in de beleidsbrief – is het probleem van de statistieken
over arbeidsongevallen in zijn geheel onder de loep nemen. Ik heb tot 
scha en schande ontdekt dat dit niet zo goed zit en dat wij eigenlijk 
geen goede cijfers hebben over arbeidsongevallen, evoluties en
oorzaken. Dit lijkt mij nochtans belangrijk als wij wat dat betreft een 
goed en doordacht beleid willen voeren.

Uw tweede vraag gaat over extra veiligheidsmaatregelen voor
onderaannemers en uitzendkrachten. Uitzendkrachten nemen eigenlijk 
een hele bijzondere plaats in het arbeidsmarktgebeuren in, ook als het 
gaat over arbeidsveiligheid. Een aantal dingen mogen interim-arbeiders
absoluut niet doen, zoals het werken met zeer gevaarlijke stoffen en 
dergelijke meer. Dit geldt uiteraard niet voor een onderaannemer. De 
wet beschermt iedereen op een gelijke manier, ongeacht of het nu gaat 
over een arbeider in het opdrachtgevende bedrijf, of een arbeider in
onderaanneming. Wat wel een probleem is, zijn natuurlijk de feiten. Ik 
kan wettelijk niet onmiddellijk een initiatief nemen omdat het op dat vlak 
wel goed zit, maar er is wel een probleem in de feiten.

Op de korte termijn dat ik mij verdiept heb in arbeidsveiligheid op de 
werkvloer gecombineerd met de inspectiediensten, is mij duidelijk
geworden dat er op papier wel heel veel veiligheid is, maar dat die niet 
wordt waargemaakt op de werkvloer. Heel concreet betekent dit voor de 
onderaanneming dat wel een heel groot dossier wordt afgeleverd aan de 
onderaannemer waarin op de gevaren wordt gewezen, maar de
betrokkenen lezen die dossiers eigenlijk niet. De externe
preventiediensten, noch de veiligheidschef van het bedrijf zelf lezen
deze dossiers. Ik denk dat we beter werken met expliciete
sensibilisering en interne opleiding bij de onderaannemers dan wel te 
werken met omvangrijke documenten en grote vereisten.

Het klopt dat er een gebrek is aan overleg tussen
veiligheidsverantwoordelijken en onderaannemers en tussen het comité 
van de onderaannemers en het comité van het moederbedrijf. Ik zal 
nagaan of ik op dat vlak een wettelijk initiatief kan nemen. De correcte 
toepassing van de wetgeving kan worden geregeld door de Koning. Het 
is mogelijk dat ik terzake een uitvoeringsbesluit zal opstellen. Ik zeg dit 
in de voorwaardelijke vorm, want we moeten ons wel realiseren dat 
onderaanneming een evolutie is op de arbeidsmarkt die nog zal
toenemen zelfs al is het de laatste jaren al sterk toegenomen. Het is 
dan ook echt wel de moeite waard om dit apart te benaderen en te 
bekijken welke initiatieven terzake kunnen worden genomen. Ik wil de 
inspectiediensten een opdracht geven om op vrij korte termijn een
initiatief te ontwikkelen voor een pilootproject rond inspectie naar shut 
downs en onderaanneming in Antwerpen omdat het daar op dit moment 
het meeste aanwezig is. Op basis van dat pilootproject zou ik een
evaluatie willen maken zodat ik kan afwegen of ik een wetgevend

imposer cette contrainte à
l'ensemble du secteur? J'ai
l'intention d'examiner de près le
problème des statistiques dans son 
ensemble. Les chiffres fiables sur
l'évolution et les causes des
accidents de travail font
malheureusement défaut.

A l'exception des intérimaires, la loi 
protège tous les travailleurs de la
même manière. Toutefois, la
sécurité est surtout théorique. Les 
sous-traitants lisent rarement le
dossier qu'ils ont reçu. Nous
devons peut-être mener une action 
de sensibilisation et de formation
interne à leur égard.

Je reconnais qu'une concertation
structurée fait défaut. Le système 
de la sous-traitance va encore
croître et il serait donc peut-être
utile de préparer un arrêté
d'exécution. Je vais demander au
service d'inspection de réaliser un 
projet pilote pour Anvers en matière 
de shutdowns et de sous-traitance.
Dès que le projet sera évalué,
j'examinerai s'il y a lieu de prendre 
une initiative pour mettre en œuvre 
l'article 8 de la loi.

Le manque d'uniformité est dû au
fait que la loi porte sur l’obligation 
de résultat, pas sur les moyens
pour y parvenir. Il serait peut-être
opportun d'envisager la possibilité
d'encore assortir la loi d'arrêtés
d'exécution.

Je fournirai des réponses concrètes 
sur la base du projet pilote. Il se
peut que je prenne un arrêté
d’exécution ou encore que j’opte
pour une sensibilisation et une
inspection ciblée.
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initiatief moet nemen om artikel 8 van de wet uit te voeren.

Hetzelfde geldt voor de vraag over de eenvormige veiligheidsprocedures. 
Ik denk dat die problematiek vrij gediversifieerd moet worden bekeken.

Dat er geen eenvormige veiligheidsprocedures zijn is gewoon een
gevolg van de wet. De wet is een resultaatverbintenissenwet en geen 
middelenwet. Er staat daarin niet expliciet een hele afspraak over hoe 
een procedure moet lopen. Er staan echter wel resultaten in. Dat maakt 
dat het varieert van bedrijf tot bedrijf. Ik sta daar ook achter. Dat
betekent wel dat we, zeker ten opzichte van het werken met gevaarlijke 
stoffen en dergelijke meer, misschien toch moeten kijken of we daar 
niet een stap verder moeten gaan en toch nog een aantal uitvoeringen 
moeten geven aan de wet.

Er zijn misschien nog iets te veel vragen en het antwoord is misschien 
niet concreet genoeg. Sta me echter toe om dat te doen op basis van 
een pilootproject dat ik wil starten inzake shut downs en
onderaanneming. Daarna wil ik naar het Parlement komen met een
aantal heel expliciete oplossingen. Ik laat nog even open of het een 
uitvoeringsbesluit op de wet zal zijn of veeleer op het vlak van
sensibilisatie en meer gerichte inspecties zal liggen. Ik ben in elk geval 
absoluut van plan om daarop een duidelijk antwoord te formuleren.

02.03  Greet van Gool (sp.a-spirit): Mijnheer de voorzitter, mevrouw 
de staatssecretaris, ik vind dat het goed is om eerst aan onderzoek te 
doen. Ik kan begrijpen dat u wil onderzoeken wat de knelpunten zijn en 
op welke manier daarvoor een oplossing kan gevonden worden. Het is 
juist dat men beter maatregelen kan nemen die ook uitvoerbaar zijn op 
de werkvloer dan gewoon wetten op te leggen. Ik ben in elk geval blij 
dat u aandacht wil besteden aan het probleem. Ik hoop dat wij hier in 
de commissie dan ook verder op de hoogte zullen gehouden worden 
van uw plannen.

02.03  Greet van Gool (sp.a-
spirit): Je salue l’intention de la
secrétaire d’Etat d’étudier la
question au préalable. Il est en effet 
préférable de prendre des mesures 
qui soient réalisables dans la
pratique. J’espère que la secrétaire 
d’Etat nous tiendra informés.

Het incident is gesloten.
L'incident est clos.

03 Questions jointes de
- M. Daniel Bacquelaine au ministre des Affaires sociales et de la Santé publique sur "la mise en 
oeuvre de l'article 28 de la loi-programme du 24 décembre 2002" (n° 458)
- M. Koen Bultinck au ministre des Affaires sociales et de la Santé publique sur "l'entrée en vigueur 
de l'art. 28 de la loi-programme du 24/12/02" (n° 488)
03 Samengevoegde vragen van
- de heer Daniel Bacquelaine aan de minister van Sociale Zaken en Volksgezondheid over "de 
toepassing van artikel 28 van de programmawet van 24 december 2002" (nr. 458)
- de heer Koen Bultinck aan de minister van Sociale Zaken en Volksgezondheid over "de
inwerkingtreding van art. 28 van de programmawet van 24/12/02" (nr. 488)

03.01 Daniel Bacquelaine (MR): Monsieur le président, monsieur le 
ministre, l'article 28 de la loi-programme du 24 décembre 2002, publiée 
au Moniteur du 31 décembre 2002, a complété l'article 186 de la loi 
relative à l'assurance soins de santé et indemnités, coordonnée le 14 
juillet 1994.

Cet article 186 dispose que, dorénavant, en ce qui concerne les
médecins fonctionnaires de l'Institut, peuvent être comptés comme
ancienneté de service pour la fixation et l'avancement dans leur échelle 
de traitement ainsi que pour le calcul de l'allocation destinée à
compenser l'interdiction d'exercer toute autre activité médicale:
a) d'une part, les années de pratique médicale dont la durée doit être 
établie par toute pièce probante; et

03.01  Daniel Bacquelaine (MR):
Artikel 28 van de programmawet
van 24 december 2002 vervolledigde
artikel 186 van de wet betreffende 
de verplichte verzekering voor
geneeskundige verzorging en
uitkeringen, met name wat betreft 
de berekening van de anciënniteit 
van de geneesheren-ambtenaren
van het Instituut. Voor de bepaling 
van de loonschaal en voor de
bevordering, alsook voor de
berekening van de uitkering ter


